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Protokół nr 42/2023 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 18 stycznia 2023 r. w godz. od 15:00 do 16:00 w sali 146 

w Urzędzie Miejskim Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.  

 

Obecni członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

1. Kamil Klimek - Przewodniczący Komisji 

2. Zbigniew Roman De-Mezer  

3. Krystyna Gwiazdowska – Wiceprzewodnicząca Komisji  

4. Mariola Brygida Karpińska  

5. Jacek Roszkowski  

  

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Mariusz Klimczyk – Sekretarz Miasta Suwałk 

2. Kamil Sznel – Naczelnik Wydz. Obsługi Prezydenta, Komunikacji Społecznej i Promocji 

3. Ewa Żuk - Pachut– Wydz. Architektury i Gospodarki Przestrzennej  

4. Justyna Wołągiewicz –Kierownik Referatu Urbanistyki  

5. Dawid Kruszyłowicz – Wydział Architektury i Gospodarki Przestrzennej 

6. Mieszkańcy ulicy Dwernickiego 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Kamil Klimek przypomniał, że porządek posiedzenia został 

przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

zaproponowanego porządku obrad, wobec czego porządek obrad został przyjęty. 

 

Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu nr 41/2022 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 listopada 2022 r.  

2. Rozpatrzenie skargi mieszkańców ulicy Dwernickiego na działalność Urzędu Miejskiego 

w Suwałkach w sprawie funkcjonowania centrum handlowego Suwałki Plaza. 

3. Rozpatrzenie skargi Anny W. na Prezydenta Miasta Suwałk w związku  

z niewykonaniem czynności polegających na zapewnieniu dostępu do danych 

przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  

4. Rozpatrzenie petycji Fundacji Międzynarodowy Ruch na Rzecz Zwierząt – Viva!, która 

apeluje o wprowadzenie zakazu sprzedaży żywych ryb na targowiskach miejskich oraz 

innych terenach publicznych znajdujących się pod zarządem miasta. 

5. Wolne wnioski. 
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 41/2022 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 listopada 2022 r.  

 

Kamil Klimek zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Rozpatrzenie skargi mieszkańców ulicy Dwernickiego na działalność Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach w sprawie funkcjonowania centrum handlowego Suwałki 

Plaza. 

– Skarga stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

– Upoważnienie do kontroli stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

– Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

– Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

– Zawiadomienie o posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

– Pismo mieszkańców ul. Dwernickiego z dnia 7.12.2022 r. stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

– Decyzja Prezydenta Miasta Suwałk AGP.6740.392017.2019.IG z dnia 23.11.20220 r. 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

– Pismo mieszkańców ul. Dwernickiego z dnia 12.01.2023 r. stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

– Pismo Prezydenta Miasta Suwałk            stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

  

 Przewodniczący Komisji K. Klimek poinformował, że nad analizą skargi pracował 

dwuosobowy zespół kontrolny w składzie: radny Zbigniew R. De-Mezer i radny Kamil 

Klimek. W ramach prowadzonych czynności, które zostały zakończone w dniu 13 stycznia 

2023 r., odbyło się spotkanie z mieszkańcami ulicy Dwernickiego. Przewodniczący 

stwierdził, że w skardze znajduje się w wiele zarzutów, jest ona wielowątkowa, a sprawa 

dotyczy roku 2007. Przewodniczący poinformował, że został sporządzony protokół  

z przeprowadzonej kontroli w Wydziale Architektury i Gospodarki Przestrzennej Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach, na jego bazie została przygotowana opinia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz projekt uchwały, który rozstrzyga skargę mieszkańców ulicy 

Dwernickiego.  

 Mieszkańcy ulicy Dwernickiego: zabrała głos–Maria Jolanta Gładkowska 

stwierdziła, że dalsza rozbudowa Plazy jest dla mieszkańców problematyczna, ponieważ 

Plaza nie ma wystraczającej ilości parkingów, ulica Dwernickiego stała się dla Plazy 

parkingiem. W dalszym ciągu mieszkańcy mają problemy z dojechaniem do swoich posesji. 

Dodała, że kolejnym zarzutem zawartym w skardze jest to, że droga, która jest własnością 

gminy, nie może być mowy aby prywatne osoby budowały na takiej drodze coś swojego. M.J. 

Gładkowska stwierdziła, że w planie zagospodarowania przestrzennego nie ma informacji 

na temat tego, że ulica Dwernickiego zmieni przebieg. Mieszkanka przytoczyła wykaz dróg 

administrowanych podany przez Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach, w którym nie jest 

zapisana ulica Dwernickiego. Poinformowała, że źle został oznaczony obszar 

oddziaływania, ponieważ obszar oddziaływania to teren, na który faktycznie oddziałuje 

obiekt. Kolejną sprawą jaką poruszyła jest niepoprawne nazewnictwo ulic, ponieważ  
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w dokumentach (planach zagospodarowania) ulica Dwernickiego podana jest jako ulica 

Kolejowa. Pani Gładkowska w imieniu mieszkańców poprosiła o rozstrzygnięcie przez 

miasto wszystkich spornych kwestii i podjęcie właściwych decyzji. Stwierdziła, że wszyscy 

mieszkańcy, właściciele garaży i pobliskiego bloku są w obszarze oddziaływania Plazy. 

Dodała, że są wytyczne i przepisy mówiące o tym, jak zgodnie z prawem należy określić 

obszar oddziaływania, jeżeli to zostanie wykonane i mieszkańcy znajdą się w tym obszarze 

oddziaływania, to będą stroną z możliwością uczestnictwa w jakichkolwiek rozmowach.     

 Radny J. Roszkowski stwierdził, że zgodnie z § 1 należy oddać mieszkańcom ich 

prawo do tego żeby byli stroną, czyli znajdują się w obszarze oddziaływania inwestycji  

tj. ww. budynku. Natomiast w uzasadnieniu na ostatniej stronie jest mowa tylko  

o p. M. J. Gładkowskiej, a nie ma mowy o mieszkańcach tej ulicy. Zapytał kto jest w obrębie 

faktycznego oddziaływania? Przewodniczący K. Klimek wyjaśnił zapisy w uzasadnieniu, 

informując, że Komisja w uzasadnieniu powołuje się również na wyrok Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku, który uznał, że właściciele nieruchomości znajdują się  

w obszarze oddziaływania ww. inwestycji. Przewodniczący dodał, że są trzy dokumenty 

potwierdzające prawa mieszkańców zostały ograniczone, jest to wyrok Sądu 

Administracyjnego, decyzja Wojewody Podlaskiego oraz decyzja Prezydenta Miasta Suwałk.  

 Wydz. Architektury Ewa Żuk – Pachut stwierdziła, że wykaz ulic, na który powołuje 

się p. Gładkowska jest Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. To Zarząd Dróg i Zieleni 

powinien skorygować zapisy nazw ulic.  

 Przewodniczący K. Klimek stwierdził, że jest to ulica Dwernickiego i jest to droga, 

która ma status drogi gminnej. Dodał, że do końca obecnej kadencji przedstawiona kwestia 

zostanie rozstrzygnięta (do końca marca następnego roku). 

 J. Wołągiewicz poinformowała, że w chwili obecnej w miesiącu grudniu ubiegłego 

mroku zakończył się etap zbierania wniosków do tego planu. Dopiero teraz autor będzie 

przystępował do tworzenia projektu. W przeciągu roku powinien powstać projekt, który 

zostanie przedstawiony do dyskusji nad nowym planem zagospodarowania.  

 Radny Z.R. De-Mezer stwierdził, że wszystkie zarzuty, które zostały zawarte  

w skardze zostały z olbrzymią starannością przeanalizowane i przedstawione w uchwale. 

Zwrócił się do mieszkańców z pytaniem, czy wnosząc kolejne pisma i kolejne zarzuty Komisja 

powinna zablokować rozpatrywanie skargi i przedłużyć jej rozpatrywanie na kolejne dwa 

miesiące? Czy w chwili obecnej zakończyć dotychczasowy etap? Komisja stwierdziła, że było 

istotne naruszenie prawa mieszkańców i będzie proponowała Radzie Miejskiej w Suwałkach 

podjęcie uchwały w zaproponowanym brzmieniu, że skarga jest zasadna, w zakresie wątku 

dotyczącego ograniczenia prawa udziału mieszkańców w postępowaniu administracyjnym. 

Natomiast w pozostałym zakresie 6 zarzutów Komisja uznała skargę za bezzasadną.  

W związku z tym Komisja proponuje zakończenie jednego etapu czyli rozpatrzenie skargi. 

Radny przypomniał, że skarżąca M.J. Gładkowska na wcześniejszym spotkaniu mówiła  

o ulicy Kolejowej i w dalszym ciągu nic się nie dzieje, żeby została podjęta czynność , żeby 

Rada Miejska mogła podjąć stosowną uchwałę o zmianie tejże ulicy. Radny z przykrością 

stwierdził, że żadna czynność ze strony Urzędu nie została podjęta w zakresie zmiany ww. 

ulicy. Radny zwrócił się do Sekretarza Miasta i stwierdził, że gdyby była zaproponowana 

zmiana tej ulicy, to można byłoby przystąpić do zmiany i w chwili obecnej nie byłoby 

zarzutów ze strony pani wnoszącej skargę. Radny zwrócił się do mieszkańców i poprosił  

o to, żeby jeszcze na etapie projektowania i zmiany planu zagospodarowania, zaproponować 

zmiany. Poinformował mieszkańców, że plan zostanie wyłożony do publicznej wiadomości  

i jako strona będą mogli wnieść wszystkie uwagi do zaproponowanego planu.  
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Członkowie Komisji przystąpili do głosowania protokołu z kontroli: 

za   głosowało    – 3 radnych  

przeciw    – 1 radny 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała protokół z kontroli. 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania opinii: 

za   głosowało    – 3 radnych  

przeciw    – 1 radny 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

za   głosowało    – 3 radnych  

przeciw    – 1 radny 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie skargi mieszkańców ulicy 

Dwernickiego na działalność Urzędu Miejskiego w Suwałkach w sprawie 

funkcjonowania centrum handlowego Suwałki Plaza. 

  

 

Ad pkt. 3 

Rozpatrzenie skargi Anny W. na Prezydenta Miasta Suwałk w związku  

z niewykonaniem czynności polegających na zapewnieniu dostępu do danych 

przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  

 

– Skarga stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

– Pismo do Prezydenta o zajęcie stanowiska stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

– Pismo Prezydenta nr. AGP-RU.6724.149.2022 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

– Opinia prawna Biura Obsługi Prawnej stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

– Upoważnienie do kontroli stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

– Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

– Zawiadomienie o posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

 Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem. Poinformował, że nad analizą skargi pracował dwuosobowy zespół 

kontrolny w składzie: radny Zbigniew R. De-Mezer i radna Krystyna Gwiazdowska.  

 Radny Z.R. De-Mezer, że samorząd Suwałk jest jednym z wielu (98) samorządów 

rozpatrujących ww. sprawę. W imieniu zespołu kontrolującego, który badał sprawę 

zarekomendował Komisji uznanie skargi za bezzasadną. Podziękował pracownikom 

Referatu Urbanistyki w Wydziale Architektury i Gospodarki Przestrzennej za współpracę  

i wyczerpujące wyjaśnienia, gdyż materia trudna i dość skomplikowana.    
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 Radny K. Klimek dodał, że skarżąca nie kwestionuje nie wykonania obowiązku, 

polegającego na zapewnieniu dostępu dodanych przestrzennych, tylko techniczny sposób 

prezentacji. Jej zdaniem ten sposób, który skarżąca wskazuje jest jedynym właściwym.   

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania protokołu z kontroli: 

za   głosowało    – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała protokół z kontroli. 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania opinii: 

za   głosowało    – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

za   głosowało    – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie skargi Anny W.  

na Prezydenta Miasta Suwałk uznając za bezzasadną. 

 

Ad pkt. 4 

Rozpatrzenie petycji Fundacji Międzynarodowy Ruch na Rzecz Zwierząt – Viva!, 

która apeluje o wprowadzenie zakazu sprzedaży żywych ryb na targowiskach 

miejskich oraz innych terenach publicznych znajdujących się pod zarządem miasta. 

 

– Petycja stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

– Pismo do Prezydenta o zajęcie stanowiska stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

– Odpowiedź Prezydenta OSGK.7003.9.14.2022.SK stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

– Zawiadomienie o posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

 Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił petycję oraz problem w niej zawarty 

dot. handlu żywymi rybami. Nadzór na przestrzeganiem przepisów prawa w zakresie handlu 

rybami sprawuje między innymi Powiatowy Lekarz Weterynarii. Przewodniczący 

poinformował, że Prezydent Miasta Suwałk, zareagował na petycję i skierował pismo do 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach Sp z o.o. z prośbą o zwrócenie 

szczególnej uwagi w okresie przedświątecznym na punkty sprzedaży na targowisku miejskim, 

zajmujące się obrotem żywych karpi i egzekwowanie od tych podmiotów obowiązku 

stosowania się do zaleceń Głównego Lekarza Weterynarii, dotyczące sprzedaży ryb  

w punktach sprzedaży detalicznej. Radny K. Klimek odczytał zalecenia Głównego Lekarza 

Weterynarii w postępowaniu żywymi rybami przeznaczonymi do sprzedaży detalicznej. 
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Członkowie Komisji przystąpili do głosowania opinii: 

za   głosowało    – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

za   głosowało    – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji 

Fundacji Międzynarodowy Ruch na Rzecz Zwierząt – Viva!, która apeluje  

o wprowadzenie zakazu sprzedaży żywych ryb na targowiskach miejskich oraz innych 

terenach publicznych znajdujących się pod zarządem miasta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Wolne wnioski.  

 

 Przewodniczący Komisji poinformował, że zostanie przekazana członkom Komisji 

korespondencja (mailowa) pani Doroty D., której była już rozpatrywana skarga na 

Prezydenta Miasta Suwałk w zakresie ograniczenia dostępu do komunikacji miejskiej 

mieszkańców ulicy Studzieniczna. Poinformował, że Wydział Ochrony Środowiska 

przeprowadził analizę, która zostanie przesłana członkom Komisji i omówiona na kolejnym 

posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 – mail Doroty D. stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

 

Przewodniczący Kamil Klimek zakończył posiedzenie Komisji.  

Na tym protokół zakończono.   

 

  

 Przewodniczący 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

           Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

        Kamil Klimek 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


